
Generalforsamling 2025 Møllebæk 24. marts 2025 kl 19.00 

Velkommen til generalforsamling.  

Dejligt at så mange vil komme til generalforsamling i Gedved Vandværk. ( G.V. ) 

Der er øl og vand på bordene, I skal bare forsyne jer under generalforsamlingen. 

Efter generalforsamlingen er der som vanligt bøf og spejlæg, og efter bøffen vil Berit 

servere kage og kaffe samt en lille genstand til dem som ønsker det. 

Vi skal have valgt en dirigent, vi vil foreslå (dirigent Knud Skov Sørensen), er der 

andre forslag. 

( stemmetællere Erik Winther, Robert Laursen ) 

Bestyrelsens beretning for 2024: 

Andelsselskabet Gedved Vandværk, cvr nr: 31868017 

Jeg vil i min beretning komme ind på nogle af de emner vi har vendt i bestyrelsen i 

det forgangne år. 

Den 31. december 2024 var vi kommet op på 990 forbrugere, det er en fremgang 

på 12 nye forbrugere.  

Der er tilsluttet 1 nye virksomhed siden sidste generalforsamling, Lille Gedved 4, 

endnu et lager hotel så vidt jeg er orienteret.   

Vi har i 2024 udpumpet 191.162 m3, heraf har vi selv produceret de 181.105 m3, vi 

har ud-faktureret 184.212 m3, (mod 180.012 m3 i 2023) spildet i år er 6.950 m3 

=3,64 % mod 4,93 % i 2023, vi skal ikke betale for de første 10 % af spildet( 19.116 

m3). Vi slipper derfor for at betale afgift på ledningsført som ikke er ud faktureret.  

Vi har i 2024 købt mere vand fra Samn, end tidligere bla. har vi haft et lidt længere 

varerende nedbrud på en frekvensomformer, det tog ca 10 dage, for at få leveret 

en ny som passer til vores skyllelufts motor, uden skylleluft til vores filtre kan vi 

ikke producere vand. 

Gedved Vandværks nødforsyning med Samn, fungerer rigtig godt og vi køber ca 20 

til 25 m3 pr uge. i 2024 har vi dog købt 10.057 m3, prisen for en m3 ved Samn er, 



6,70 kr og det faste bidrag stiger til 39.927 kr i 2025. Det har givet meget mere 

frihed for at lave forbedringer på vandværket og når der sker nedbrud. 

 

Vi har i 2024 brugt 5987 m3 til filterskyllevand ca 3,20 % af udpumpet mængde. 

Samn vil for 2024 sende en regning på ca 184.579 kr excl moms for vores 

skyllevand, 30,83 kr pr m3, som er ledt i spildevandsledningen, det ville være 

17,26 kr pr m3 i regnvandsledning i 2024, (5987 m3 x 17,26 kr = 103.336 kr excl 

moms.) En forskel på ca 80.000 kr excl moms 

Kloak separation af regnvand og spildevand er færdig, og vi kan derfor komme på 

regnvands ledning, hvis vi kan få vores skyllevand ned på de værdier vi skal have, 

for at aflede skyllevand til regnvandsledning, er prisen 17,26 kr pr m3 i 2025 mod 

30,83 kr pr m3 det koster at aflede spildevand, det er på Samn’s takstblad. Indtil 

videre bundfælder skyllevandet i en tank inden udledning til spildvandledning. 

Tanken tømmes en gang årligt. 

 

Vi har igen i 2024 taget prøver af vores filter skyllevand, der skal tages prøver for 

arsen, mangan, total jern og ferro jern. Horsens Kommune har sendt hvilke værdier 

vi skal overholde. Vi er ikke i mål med jern endnu. 

Vi skal have taget 4 prøver på et år af vores skyllevand efter udfældning, hver prøve 

kan på nuværende tidspunkt købes for ca 1100 kr excl moms pr prøve, hvis vi kan 

overholde kravene fra Horsens Kommune er der en mulighed for at Gedved 

Vandværk, kan lede filterskyllevand i regnvandsledningen. Vi arbejder videre på 

sagen. 

Når vi indberetter aflæsninger til Danske Vandværker, får nogle tal som vi kan 

sammenligne os med i forhold til den mængde vand vi udpumper. 

I Gedved Vandværk brugte vi i 2024 for at udpumpe 1 m3:  

0,47 kWh/m3,(det samme som i 2022) gennemsnit for andre vandværker der 

pumper mellem 100.000 og 199.999 m3 ud er tallet 0,63 kWh/m3 dvs. at vi bruger 



25,4 % mindre strøm pr m3, vi har dog ikke selv produceret og udpumpet de ca 

10.000 m3. 

Vandsektoren skal være energi- og klimaneutral i 2030 og målet på landsplan er at 

mindske vandværkernes samlede belastning med 50 %. Så vi har noget at arbejde 

med endnu. Solceller kan være en løsning for at opnå en lavere energibelastning. 

Vi har skiftet 3 indvindingspumper, haft mindre spild pga mere tæt ledningsnet, i 

2024 har vi brugt 86613 kwh, i 2023 har vi brugt 92.730 kwh, da vi har produceret 

lidt mindre vand ( købt 10.057 m3 ved Samn) som ved 0,47 kwh pr produceret m3 

vand vil øge strømforbruget med ca 4700 kw, her er strøm-forbruget pr m3 vand 

mindre end sidste år 0,47 kwh pr produceret m3 vand. I regnskabet vil vi få at se, vi 

har betalt ca 17.308 kr. mindre end i 2023, da strømprisen er faldet fra 1,12 kr til 

1,00 kr pr kwh.  

 

Vi har tidligere drøftet solceller i bestyrelsen, og fået et tilbud på et anlæg som kan 

levere ca 100.000 kwh med batterier. Tilbuddet lød på ca 800.000 kr. excl. moms i 

2022. Vi afventer da vi synes prisen var for høj og tilbagebetaling er for lang mere 

end 5 år, og vi skal enten leje 1000 m2 ved Horsens Kommune eller købe grunden 

til solceller, nogle regler i forhold til placering har også været en hindring, da el 

skal sælges til el-nettet og købes tilbage, disse regler bliver forhåbentlig ændret. 

 

Vi bruger forsat Eurofins til at tage vandprøver, de kommer en gang i hvert kvartal. 

Der er i løbet af 2023 lavet et nyt kontrolprogram, i samarbejde med Horsens 

Kommune, som er taget i brug slut 2024, dette skal fornyes hvert 4. år indtil videre. 

Der udtages prøver på forskellige adresser rundt ved udvalgte forbrugere, og på 

vandværket både på afgang værk, og boringer. Der er kommet flere stoffer vi skal 

kontrollere for hvilket gør vandprøver til en større udgift, vi skal bla, kontrollere for 

Pfas/Pfos, der er kommet en del flere Pfas forbindelser der skal kontrolleres for i 

kommende prøver. Der revideres løbende for hvilke stoffer der skal undersøges om 

det findes i drikkevandet. 



Bestyrelsen har ikke fået godkendt et nyt takstblad, det er sendt til 

Vandværkernes Edb-Service som laver takstblad og sender til Horsens Kommune, 

der skal godkende takstbladet. De mener ikke vores investeringsplan er fyldest 

gørende, derfor har vi valgt at køre med de samme takster i 2025 som senest 

godkendte takstblad fra 2023. 

Den faste afgift er forsat 615,00 kr excl moms og prisen pr m3 er forsat 4,10 kr excl 

moms og ledningsført afgift. Til sammenligning med Samn skal der betales 6,70 kr 

excl moms og ledningsført afgift samt 876 kr i fast afgift excl moms. (ved et 

forbrug på 100 m3 er det ca 500 kr excl moms, billigere vand end i Horsens) 

 

I 2024 har Gedved Vandværk skiftet vandledning på Byskovvej, Entreprenør og VVS 

har ca kostet 385.000. kr excl moms. I budget havde vi afsat 450.000 kr 

Vi er ved at få skiftet noget af det sidste jernrør på vandværket til rustfri rør, det 

blev ikke udskiftet i forbindelse med renovering i 2015, det er Vand-Schmidt fra 

Kolding som står for denne opgave. 

 

Der er øget fokus på beredskab i fremtiden fra Danske Vandværker, både for 

tekniske installationer og it, Jeg har deltaget i et aften kursus i starten af marts 

2025, Der kan tænkes en del i beredskab, for at sikre rent drikkevand til 

forbrugeren bla. bruger Gedved Vandværk, er alt administrativt lagt ud til 

Vandværkernes Edb-Service, (In2tek og Vand-Schmidt) står for vores SRO, (styring-

regulering-overvågning) anlægget som styrer pumper, som sørger for råvandet 

kommer ind på vandværket og pumper der sørger for vandet kommer ud til 

forbrugeren. Vi bruger eksterne leverandører, som kan være med til at gøre det 

sværere at lave et hackerangreb på vandværkets styring. Der er ved et evt 

længerevarende strømsvigt, er der nødstrøms generator på nødforsyning fra 

Samn, dog kan der ved et evt strømsvigt opstå problemer med at komme af med 

spildevandet. 

 

 



Vores hjemmeside har ikke fungeret tilfredsstillende på det sidste, derfor er 

Vandværkernes Edb-Service ved at lave en ny hjemmeside til Gedved Vandværk, vi 

forventer den vil være klar i april eller maj, der er kommet til flere krav til hvad en 

hjemmeside skal indeholde, bla. vedtægter, takster, vandprøver. 

 

Der er stadig vandværker der ikke har fået lavet aftaler on BNBO, der har Horsens 

Kommune og Gedved Vandværk har lavet en frivillig aftale om dyrkningspraksis i 

BNBO, den 18-10-2022, der er lavet dyrkningsaftale for ca 0,8 ha jord ved 

Egebjergvej 32 (vest for Egebjergvej), men det er Horsens Kommune der selv ejer 

jorden, og der var i forvejen lavet aftale om pesticid fri dyrkning af jorden med 

forpagter. Der er aftalt at BNBO ikke udløser erstatning, da området allerede 

dyrkes pesticidfrit. Der er lavet en færdig BNBO for Gedved Vandværk. Niras har 

hjulpet Horsens Kommune, med at udarbejde BNBO’er. 

 

Test af vandure, det er ved at være tid for nogle vandure muligvis skal testes om de 

målere korrekt, (de har siddet i ca 9 år) vi har betalt et abonnement til Kamstrup for 

test af vandure, siden 2015. Jeg troede at, i dette abonnement var der nye vandure 

og test af de udtagne partier. Der er 3 partier det første er med ca 780 målere 2,5 

m3, andet parti 8 målere med 6,3 m3 og et parti med 1 måler 10m3 

Der er kun test af vandure, så for Gedved Vandværk, skal der minimum indkøbes, 40 

stk 2,5 m3 vandure, 3 stk 6,3 m3 vandure og 1 stk 10 m3 vandure, hvis disse vandure 

ikke holder sig indenfor de variationer som er fastsat, skal der købes yderligere 40 

ure af 2,5 m3, samt 1 6,3 m3 ur, samt udskiftning af disse vandure, det vil anslået 

koste ca 800 kr pr vandur, i første stikprøve ca 35.000 kr og ca 500-600 kr i 

udskiftning incl registrering i første stikprøve 22.000 til 26.500 kr i alt 60.000 til 

70.000 kr excl moms. Disse penge vil vi skulle afskrive på forholdsvis kort, da det ikke 

giver mening at beholde disse vandure når alle skal skiftes. 

Vi kan vente og se hvor når de første vandure ikke kan sende signal (batteri ikke 

virker mere) og så skifte fra en kant, der er et forventet levetid på 12 til 15 år, dvs at 

vi må forvente vandurene kan holde 3-5 år endnu. 



 

Vedr tinglysning af skel omkring vandværket, har vi endelig her den 17-03-2025 

fået en tingbogsattest som godkender Gedved Vandværk med CVR nr 31868017, 

nu kan landinspektør komme videre, når vi har referat klar efter denne 

generalforsamling og indsendelse af vedtægter. (Selskabsformen er vigtig for at få 

tinglyst dokumenter, og vi skal have tinglyst et stykke jord på 42 m2, for sikre 

adkomst vejen fra Egekollegiet. Der er i 1945,1968 og 2005, blevet tinglyst at 

Gedved Vandværk er et I/S, men Gedved Vandværk har aldrig været et I/S men 

altid et andels selskab, det har vist sig at være lidt mere omstændigt at overbevise 

Tinglysning om, at Andelsselskabet Gedved Vandværk er den samme forening som 

er fejl tinglyst med et I/S.) I den ny godkendte tingbogsattest er det Gedved 

Vandværk, uden selskabsform, der står som ejer af de 3 skøder fra 1945-1968-

2005.    

Gedved Vandværk altid har været et andelsselskab.  

 

Sluttelig vil jeg gerne takke alle som har gjort en indsats for Gedved V.V. i 2023, samt 

bestyrelsen for et godt samarbejde. 

Tak for ordet. 


